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NÄRVARANDE 
 

Ordinarie ledamöter
  

Ulf Molin, vice ordförande kommunstyrelsen 
Rolf Hansson, vice ordförande HSO Höganäs och RSMH  
Bengt Silfverstrand, DHR Höganäs  
Barbara Struglics Bogs, Astma- och Allergiföreningen  
Pär Ragvald, stadsmiljöchef 
John Nielsen, fastighetschef 
Marie Christiansen, enhetschef/verksamhetsutvecklare Höganäs Omsorg  
Anna Pihlqvist, tillgänglighetssamordnare 

 
Tjänstgörande ersättare
  

Ann-Kristin Nilsson, Astma- och Allergiföreningen 
Hans Ohlin, Synskadades förening 

  
Övriga närvarande 
 
 
 
 
Frånvarande
  

Anneli Sjöborg, Kultur- och fritidschef 
Gunilla Sandebert, stadsarkitekt 
Malin Persson, adjungerad av HSO 
Alf Wallin, Strokeföreningen, adjungerad av HSO 
 
Ing-Marie Nyman, ordförande HSO Höganäs, Reumatikerföreningen 
Lennart Johanson, Kullabygdens Diabetesförening  
Christer Svensson, Schizofreniföreningen  
Hubert Johansson, Kullabygdens Diabetesförening 
Leif Andersson, Personskadeförbundet RTP 

  
Sammanträdestid kl 15:00-17:00, Sessionssalen, Stadshuset 
  
  

 
JUSTERING 
 

Utsedd att justera  Rolf Hansson 
  

 

UNDERSKRIFTER 
 

Sekreterare ……………………………………………… 
Anna Pihlqvist, anna.pihlqvist@hoganas.se 

 
Ordförande ……………………………………………… 

Ulf Molin 
 
Justerande ……………………………………………… 

Rolf Hansson                     
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DAGORDNING  
 

1 Närvaro 
2 Utsedd att justera protokollet: Rolf Hansson 
3 Information om nya kulturhuset 

(Annelis presentation ligger som bilaga) 
Anneli Sjöborg visar bilder och berättar om nya kulturhuset.  
Placering av nya kulturhuset är beslutat och kommer bli där nuvarande ”Loppan” idag 
har sin butik.  
Utbyggnad kommer ske över nuvarande lastkajen och även uppåt med ytterligare en 
halvvåning. Byggnadens karaktär utgörs av tre utkiksfönster i guldfärg i materialet 
”tombak” som riktas i tre olika väderstreck, bland annat med utsikt mot kusten.  
På baksidan en innergård med en scen.  
Det kommer finnas många flera parkeringsplatser i nära anslutning till kulturhuset än 
vad det finns till biblioteket idag. HCP på Köpmansgatan. 
 
Frågor: 
 
Bengt: framför att han uppfattar att enligt arbetsordningen för KFR ska byggprojekt 
tas upp tidigare i processen i KFR.  
Anneli: Under åren har kommunen haft flera samråd och fått in över 400 synpunkter. 
Synpunkterna har bearbetats och successivt arbetats in av arkitekterna.  
På kommunens hemsida kan du läsa mer om kulturhuset: Nya kulturhuset – Höganäs 
kommun (hoganas.se) 
 

 Ulf: Vilka möjligheter finns det att påverka? 
 John: Ej större förändringar. En tillgänglighetskonsult finns med i arbetet.  

Anneli: Anna Pihlqvist, tillgänglighetssamordnare har också varit delaktig i processen 
för att säkerställa tillgänglighetsperspektivet.  
Bengt: Hade önskat komma in tidigare och även fått möjlighet att diskutera med 
tillgänglighetskonsulterna.  

 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat ett förslag till detaljplan och förslaget är 
på ligger ute för samråd under perioden 6 december 2021 till och med 10 januari 2022. 
 
Länk till detaljplan och samrådshandlingar: Detaljplan för THOR 15 M.FL. 
Kulturhuset/biblioteket – Höganäs kommun (hoganas.se) 
 
Den 15:e december klockan 17:00-19:00 och 16:e december klockan 16:00-18:00 hålls 
öppna samråd på Höganäs bibliotek, Café Amanda.  
 
 
 

4 Information om nya stadsdelen Tornlyckan 
 
Gunilla: Gunilla visar filmen och berättar utifrån bilder på kommunens hemsida om 
den nya stadsdelen Tornlyckan. Tornlyckan – Höganäs nya stadsdel – Höganäs 
kommun (hoganas.se) 

https://www.hoganas.se/boende-trafik--miljo/stadsutveckling/stadsbyggnadsprojekt/nya-kulturhuset.html?searchQuery=Nya%20kulturhuset
https://www.hoganas.se/boende-trafik--miljo/stadsutveckling/stadsbyggnadsprojekt/nya-kulturhuset.html?searchQuery=Nya%20kulturhuset
https://www.hoganas.se/boende-trafik--miljo/stadsutveckling/oversiktsplan-och-detaljplaner/pagaende-detaljplaner/hoganas/detaljplan-for-thor-15-m.fl.-kulturhuset-biblioteket.html?searchQuery=Detaljplan%20f%C3%B6r%20THOR%2015%20M.FL.%20Kulturhuset/biblioteket
https://www.hoganas.se/boende-trafik--miljo/stadsutveckling/oversiktsplan-och-detaljplaner/pagaende-detaljplaner/hoganas/detaljplan-for-thor-15-m.fl.-kulturhuset-biblioteket.html?searchQuery=Detaljplan%20f%C3%B6r%20THOR%2015%20M.FL.%20Kulturhuset/biblioteket
https://www.hoganas.se/boende-trafik--miljo/stadsutveckling/stadsbyggnadsprojekt/tornlyckan---hoganas-nya-stadsdel.html?searchQuery=Tornlyckan%20%E2%80%93%20H%C3%B6gan%C3%A4s%20nya%20stadsdel
https://www.hoganas.se/boende-trafik--miljo/stadsutveckling/stadsbyggnadsprojekt/tornlyckan---hoganas-nya-stadsdel.html?searchQuery=Tornlyckan%20%E2%80%93%20H%C3%B6gan%C3%A4s%20nya%20stadsdel
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Ett viktigt fokus har varit trygghet i området  - det ska vara säkert att ta sig fram via 
cykelvägar och gångvägar till målpunkter såsom skola, mataffär, service. Bostäder har 
placerats så att fasaden är när gator, för att skapa en närhet, mer liv och rörelse och 
trygghet för gående, det ska inte kännas ödsligt.  
Variation i byggnader gör det lättare att orientera sig. Exempelvis kan utbyggnader, 
tvättstugor, mm. bryta av och bidra till variation.  
Mycket fokus också på ljussättning så att det inte skapas mörka, undanskymda platser.  
Tillgänglighetsperspektiv funnits med i hela processen, så att alla ska kunna ta sig fram. 
 
Tillgänglighet i bygglovsprocessen.  
Gunilla: Kraven på tillgänglighet vid byggnation återkommer i ett flertal paragrafer i 
Plan- och bygglovslagen och Plan- och bygglovsförordningen, samt i Boverkets 
byggregler. Personer med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga ska kunna komma 
fram till byggnadsverk och använda tomten, en byggnad ska vara tillgänglig och 
användbar, vissa skillnader i lagen beroende på typ av byggnad och 
användningsområde.  
 
Vid bygglovsgranskning av en- och tvåbostadshus granskar bygglovshandläggaren att 
kraven följs. Gäller bygglovet flerbostadshus krävs ett tillgänglighetsutlåtande från en 
certifierad sakkunnig.  
 
När begreppen tillgänglig och användbar används i reglerna menas tillgänglighet och 
användbarhet för personer med nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga. Exempel på 
nedsatt rörelseförmåga är nedsatt funktion i armar, händer, bål och ben, liksom dålig 
balans. Personer med nedsatt rörelseförmåga kan behöva använda exempelvis rullstol, 
rollator eller käpp. Exempel på nedsatt orienteringsförmåga är nedsatt syn, hörsel eller 
kognitiv förmåga. Nedsatt kognitiv förmåga kan vara intellektuell funktionsnedsättning 
eller hjärnskada.  
 
För att få påbörja byggnationen krävs ett startbesked. Kommunen, kallar byggherre och 
kontrollansvarig till ett tekniskt samrådsmöte. Mötet hålls av en byggnadsinspektör. 
Under mötet går man igenom tomtkrav, utformningskrav och tekniska egenskapskrav. 
Om alla krav uppfylls ges ett startbesked. Byggnadsinspektören genomför ett 
arbetsplatsbesök halvvägs in i byggnationen och slutsamråd hålls på plats när 
byggnaden är helt klar. Slutbesked ges om alla lagar, förordningar och byggregler följts. 
 

5 Färdtjänst 
(färdtjänsthandläggaren Linda Larsson har bjudits in till mötet, men kunde inte delta. 
Hon har fått frågorna och Marie har fått information från henne i frågan.) 

 
1: dom i förvaltningsrätten där en blind man fått avslag på ansökan om färdtjänst:  
skapar oro om domen kan komma att påverka beslut i om färdtjänst i kommunen.  
 
Marie: diagnosen i sig är inte avgörande för beslut om en individ beviljas färdtjänst 
eller inte, det beror på individens funktionsförmåga. 
 
2: Samordnade resor - fråga om vad som gäller kring samåkning i buss/taxibil och vilka 
möjligheter att ta hänsyn till hur olika passagerare fungerar/inte fungerar sinsemellan. 
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Huvudregeln är samåkning, hur många som kan åka i samma körning beror på 
fordonets storlek. Om en passagerare inte klarar att åka med andra kan hen ansöka om 
ledsagare.  
 
Man får ange behov av ensamåkning respektive ledsagare vid ansökan och detta utreds 
utefter det individuella behovet.  
 
Färdtjänst är en del av de kollektiva kommunikationsmedlen. Resande betalar vad det 
skulle ha kostat att ta motsvarande resa med allmänna färdmedel. Kommunen står för 
merkostnaden.  
 
3: hur ligger tidsplanen ut för nästa upphandling av färdtjänst? 
Marie: Under vår/sommar 2022 ska kravspecifikationen tas fram. 30 september 2022 
upphör nuvarande avtal.  
 
Alf: Önskemål inför kommande upphandling: 
- Tillgång till färdtjänst dygnet runt 
- Samma villkor som riksfärdtjänst 
- Att resenären kunde få en påminnelse om kortets giltighetstid när det närmar sig 

utgångsdatumet. 
- Månadsfaktura vore önskvärt 
Ulf: vi bjuder in färdtjänsthandläggare Linda Larsson till nästa KFR-möte för att 
besvara eventuellt ytterligare frågor, samt för samråd inför upphandling av nytt 
färdtjänstavtal. 
 

6 HK-magasinet 
Pappret som används i tidningen har en besvärande stark lukt som flera medlemmar i 
Astma- och allergiföreningen har reagerat på. Uppfyller pappret i tidningen uppställda 
krav? Finns det åtgärder som kan vidtas?   
 
Anna: När frågan om lukten lyftes sist var kommunen i kontakt med den leverantör 
som vi haft till och med nu. De svarade att lukten i sig inte är farlig och inte ska 
framkalla några reaktioner enligt dem. Nu byter vi leverantör från och med våren 2022 
och kommer att vara vaksamma på eventuella starka dofter. 
 

7 Folkparken – tillgänglighet 
Nya torgytan vid Folkparken- en kant (motsvarande som en trottoarkant) löper längs 
det nya torget som dels inte har någon avfasning för att ta sig upp med rullstol, dels att 
kanten kan vara svår att urskilja vid synnedsättning.  
Pär: ska kompletteras med kontrastmarkering, det måste dock var minst +10 grader för 
att kunna måla med den färg som används. 
Kanten är avfasad på endera sida om torget. Syftet med kanten är dels att hålla undan 
fordon som cyklar, mm. Dels fungerar kant som ledstråk för att kunna orientera sig 
med teknikkäpp längs gångstråket som följer Långarödsvägen.  
 
Stora stenbumlingar ligger mellan cykelvägen och markbeläggningen framför det huset.  
Pär: Dessa kommer att tas bort nu när byggnationen färdigställs.  
 
Otillgänglig entré till Trygghetsboende på Norra Månstorpsvägen 10 (Folkparken). 
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Pär: Entrén ska vara fullt tillgänglig. Stadsbyggnads och Höganäshem tittar på en 
lösning, kan dock dröja lite innan det är på plats på grund av väderlek.  
 
Förslag att inventera och vid behov komplettera med bänkar vid alla busshållplatser där 
lokalbuss 201 (flexlinjen) går. 
Pär: Samhällsbyggnadsförvaltningen tittar gärna över detta. Framhåller att det dock kan 
vara svårt på vissa platser där gångbanan är för smal. Kommer dock även se över 
möjligheter att bredda gångbanan så bänk får plats där så är möjligt.  

  
 

8 Uppföljning tillgänglighet offentliga toaletter 
Ulf: Den åtgärd som vid senast uppföljning kvarstod var att adresskyltar skulle sättas 
upp på de toaletter där det inte fanns.  
John: Adresskyltar ska finnas uppsatta. Om någon ser att det saknas får man gärna 
höra av sig till kommunen. (felanmälan) 
 
Bengt: Önskemålet är att göra en ny inventering av toaletterna. 
 
John: ny offentlig toalett är på gång på Tallbacken ”Alphyddan”. Den kommer 
iordningsställas under våren och kommer vara fullt tillgänglig. Ambitionen är att den 
nya toaletten ska hålla samma stil som ”Alphyddan”, men nu alltså fullt tillgänglig.  
 
Lista över offentliga toaletter, samt placering på karta: Toaletter – Höganäs kommun 
(hoganas.se) 
 

9 Mötesdatum för kommunala funktionshinderrådet 2022:  
21 februari  
16 maj 
12 september  
12 december 
Tid: klockan  15:00-17:00 
Plats: Gruvsalen, Stadshuset 

 

https://www.hoganas.se/besok--upplev/idrott-motion-och-friluftsliv/service-och-anvisningar/toaletter.html?searchQuery=offentliga%20toaletter
https://www.hoganas.se/besok--upplev/idrott-motion-och-friluftsliv/service-och-anvisningar/toaletter.html?searchQuery=offentliga%20toaletter
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